



LEARN TO SWIM

Swim Levels

Not all dogs are great swimmers. If your dog has never swam, we recommend using a swim vest until they have completed the Blue level.

Picking the dog up and assisting the dog to swim back towards the owners or their favorite toys is an effective way to slowly show the dog that swimming is not life threatening. As the session goes on, we make sure we give as much positive reinforcement and continuously assess for signs of anxiety or distress.

It takes on average anywhere from **2 to 6 sessions** to achieve the higher levels. Every dog is different!

THE RAMP

YELLOW

- Being comfortable with entering the facility
- Being comfortable with a life vest (recommended)
- Able to walk up the ramp to the first platform
- Able to walk up the small ramp to the second platform

At this stage, the dog is not in the water. It's an introduction to the ramps and the platform. For some dogs, it may be a lot to take in. It doesn't mean they will never swim and you have not wasted your money. It's part of the process.

OH! WATER

ORANGE

- To walk down the ramp and touch the water with one front paw
- To walk down the ramp and touch the water with all four paws
- To walk down the ramp and have the water to the elbow joint
- Able to walk down the ramp and have their belly touch the water

Once the dog is comfortable going on the platform, we might recommend picking the up the dog and take them at the end of the pool. We want to show the dog that water is not life threatening.

I NEED YOU

RED

- Able to walk down the ramp and have their face touch the water (while reaching for a toy)
- Able to have the water come up to chest level/above their shoulders/fully submerge their body not their head
- Assistance to get into the water: either by climbing onto a Pawsio staff member or being encouraged to enter the water with a little nudge/pull from a leash

Levels Yellow to Red are often done within the same session.

I'M DOING IT

MAROON

- Able to do a swimming motion with assistance from just off the ramp (about 1 m from the ramp)
- Able to do a swimming motion with assistance from the middle of the pool
- Able to do a swimming motion with assistance from the back end of the pool
- (Optional) Being able to keep their paws under the water while swimming

I GOT THIS

BLUE

- Able to do a swimming motion without assistance from a staff member from 1 m of the ramp
- Able to do a swimming motion without assistance from a staff member from the middle of the pool
- Able to do a swimming motion without assistance from a staff member from the middle and back end of the pool
- Able to retrieve a toy from the end of the pool
- (optional) Swimming with paws under water and using all 4 paws to swim

LOOK AT ME

GREEN

- Able to enter the pool on their own and swim just off the ramp (about 1 m from the ramp)
- Able to enter the pool on their own and swim to the end of the pool
- Able to enter the pool on their own and retrieve a toy near the end of the pool
- Able to enter or launch off the ramp on their own to fetch a toy

THIS IS FUN

GREY

- Able to do a swimming motion with assistance from just off the ramp (about 1 m from the ramp)
- Able to do a swimming motion with assistance from the middle and back end of the pool
- Able to do a swimming motion without assistance from a staff member from 1m of the ramp
- Able to do a swimming motion without assistance from a staff member from the back end of the pool

I'M A PRO

WHITE

- Able to retrieve a toy from the middle of the pool
- Able to retrieve a toy from the end of the pool
- Able to enter the pool on their own and swim just off the ramp (about 1 m from the ramp)
- Able to enter the pool on their own and swim to the end of the pool
- Able to enter the pool on their own and retrieve a toy near the end of the pool
- Able to enter launch off the ramp on their own to fetch a toy

APPRENDRE À NAGER

Niveaux de nage

Tous les chiens ne sont pas de grands nageurs. Si votre chien n'a jamais nagé, nous vous recommandons d'utiliser un gilet de nage jusqu'à ce que le chien ait terminé le niveau bleu.

Ramasser le chien et l'aider à nager vers ses propriétaires ou ses jouets préférés est un moyen efficace de montrer lentement au chien que nager ne met pas sa vie en danger. Au fur et à mesure que la séance avance, nous veillons à donner autant de renforcement positif et à évaluer continuellement les signes d'anxiété ou de détresse.

Il faut en moyenne entre **2 et 6 séances** pour atteindre les niveaux supérieurs. Chaque chien est différent !

LA RAMPE

JAUNE

- Être à l'aise pour entrer dans l'établissement
- Être à l'aise avec un gilet de sauvetage (recommandé)
- Capable de monter la rampe jusqu'à la première plate-forme
- Capable de monter la petite rampe jusqu'à la deuxième plate-forme

A ce stade, le chien n'est pas dans l'eau. C'est une introduction aux rampes et à la plateforme. Pour certains chiens, cela peut représenter une lourde charge. Cela ne veut pas dire qu'ils ne nageront jamais ni que vous n'avez pas gaspillé votre argent. Cela fait partie du processus.

OH! DE L'EAU

ORANGE

- Descendre la rampe et toucher l'eau avec une patte avant
- Descendre la rampe et toucher l'eau avec ses quatre pattes
- Descendre la rampe et avoir de l'eau jusqu'à l'articulation du coude
- Capable de descendre la rampe et de toucher l'eau avec son ventre

Une fois que le chien est à l'aise sur la plate-forme, nous pouvons lui recommander de le prendre dans ses bras et de l'emmener au bout de la piscine. Nous voulons montrer au chien que l'eau ne met pas sa vie en danger.

BESOIN DE TOI

ROUGE

- Capable de descendre la rampe et de toucher l'eau avec son visage (tout en attrapant un jouet)
- Capable de se mouiller jusqu'au niveau de la poitrine/au-dessus de ses épaules/de submerger complètement son corps et non sa tête
- Besoin d'assistance pour entrer dans l'eau : soit en grim pant dans les bras d'un membre du personnel de Pawsio, soit en étant encouragé à entrer dans l'eau avec un petit coup de coude/tirée en laisse

Les niveaux jaune à rouge se font souvent au cours de la même séance.

JE NAGE

MARRON

- Capable d'effectuer un mouvement de nage avec l'aide juste à côté de la rampe (à environ 1 m de la rampe)
- Capable d'effectuer un mouvement de nage avec l'aide du milieu de la piscine
- Capable d'effectuer un mouvement de nage avec l'aide de l'arrière de la piscine
- (Facultatif) Pouvoir garder ses pattes sous l'eau en nageant

ÇA Y EST

BLEU

- Capable d'effectuer un mouvement de nage sans l'aide d'un membre du personnel à 1 m de la rampe
- Capable d'effectuer un mouvement de nage sans l'aide d'un membre du personnel au milieu de la piscine
- Capable d'effectuer un mouvement de nage sans l'aide d'un membre du personnel au milieu et à l'arrière de la piscine
- Capable de récupérer un jouet au fond de la piscine
- (Facultatif) Nager avec les pattes sous l'eau et utiliser les 4 pattes pour nager

REGARDE-MOI

VERT

- Capable d'entrer seul dans la piscine et de nager juste à côté de la rampe (à environ 1 m de la rampe)
- Capable d'entrer seul dans la piscine et de nager jusqu'à l'arrière de la piscine
- Capable d'entrer seul dans la piscine et de récupérer un jouet près de l'arrière de la piscine
- Capable d'entrer ou de se lancer seul sur la rampe pour récupérer un jouet

C'EST LE FUN

GRIS

- Capable d'effectuer un mouvement de nage avec l'aide juste à côté de la rampe (à environ 1 m de la rampe)
- Capable d'effectuer un mouvement de nage avec l'aide du milieu et de l'arrière de la piscine
- Capable d'effectuer un mouvement de nage sans l'aide d'un membre du personnel à 1 m de la rampe
- Capable d'effectuer un mouvement de nage sans l'aide d'un membre du personnel situé à l'arrière de la piscine

JE SUIS PRO

BLANC

- Capable de récupérer un jouet au milieu de la piscine
- Capable de récupérer un jouet au fond de la piscine
- Capable d'entrer seul dans la piscine et de nager juste à côté de la rampe (à environ 1 m de la rampe)
- Capable d'entrer seul dans la piscine et de nager jusqu'au bout de la piscine
- Capable d'entrer seul dans la piscine et de récupérer un jouet près du fond de la piscine
- Capable d'entrer seul dans la rampe depuis la rampe pour récupérer un jouet